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Geachte leden van de raad,

Hierbij treft u onze vierde brief aan om u te informeren over de gevolgen van 
het uitbreken van de Coronacrisis en dan met name gericht op de gevolgen voor 
Leeuwarden. De maatregelen die van kracht zijn om het Coronavirus te 
bestrijden gelden al weer bijna 2 maanden en zoals bekend hebben die een 
groot effect op het leven van iedereen. Maar gelukkig valt ook waar te nemen 
dat de maatregelen effect sorteren zoals blijkt uit de afnemende besmetting 
met het Coronavirus en daarmee een ingezette daling van het aantal IC-
opnames en het aantal mensen dat overlijdt. Het effect is dusdanig hoopgevend 
dat het kabinet recentelijk heeft besloten om een eerste versoepeling van de 
getroffen maatregelen door te voeren. Een versoepeling van de 
bewegingsruimte voor mensen en een verruiming van de mogelijkheden voor het 
verrichten van economische activiteiten. Het kabinet heeft aangegeven telkens 
één week voor de voorgenomen versoepelingen aan te geven of deze definitief 
doorgevoerd gaan worden. Wij zullen u hierover de komende tijd op de hoogte 
houden. 
 
Cultuur
Recentelijk is er een inventarisatie gemaakt van de gevolgen van de Coronacrisis 
voor de culturele sector in Leeuwarden. De inventarisatie laat zien dat er tot 1 
juni een financiële schade wordt geraamd binnen de culturele sector van circa € 
1,5 mln. Een groot deel hiervan bestaat uit derving van inkomsten waaronder 
niet verkochte tickets, verlies aan horeca inkomsten en het wegvallen van 
zakelijke verhuur (congressen e.d.).  We zien een verschil in gevolgen  tussen 
grote en kleine instellingen en een verschil tussen instellingen die nagenoeg 
volledig worden gesubsidieerd en instellingen die naast subsidie ook afhankelijk 
zijn  van andere inkomsten. Voor kleinere instellingen zijn de financiële 
gevolgen beperkt en te overzien zolang subsidies doorlopen. Dat is anders voor 
grote organisaties die naast subsidie afhankelijk zijn van eigen inkomsten (o.a. 
ticketing en horeca); die zien een groot deel van hun overige inkomsten 
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wegvallen. De instellingen stellen alles in het werk om kosten te beperken en 
maken gebruik van de generieke landelijke ondersteuningsmaatregelen.

Over het algemeen komt de liquiditeitspositie van culturele organisaties op 
korte termijn niet in gevaar omdat veelal een beroep gedaan kan worden op  
reserves bij de instellingen. Dit heeft vanzelfsprekend wel gevolgen voor de 
reservepositie van instellingen op termijn. De consequenties voor de langere 
termijn zijn ongewis ook voor de culturele organisaties die de gemeente 
Leeuwarden structureel subsidieert. Ruim de helft van de respondenten geeft 
aan financiële ondersteuning nodig te hebben om activiteiten in de toekomst op 
gelijke wijze te kunnen continueren.

De brede, generieke ondersteuningsmaatregelen van het Rijk bieden momenteel 
enig  houvast voor bedrijven, instellingen en werkenden in het culturele en 
creatieve veld. Daarnaast treft het Ministerie van OCW maatregelen voor 
instellingen die subsidie ontvangen vanuit de culturele basisinfrastructuur en 
voor instellingen en makers die meerjarige of projectsubsidies ontvangen van de 
6 Rijkscultuurfondsen. 

Het Rijk heeft € 300 mln. extra vrijgemaakt voor ‘cruciale culturele 
instellingen’. Voor instellingen die behoren tot de basisinfrastructuur (BIS) van 
het Rijk en voor organisaties die subsidie ontvangen van Rijkscultuurfondsen is 
een bedrag beschikbaar gesteld van € 190 mln. Voor Leeuwarden gaat het 
hierbij om ( afhankelijk van de ontwikkelingen in het najaar) Tryater en 
Keramiekmuseum Princessehof en de festivals Welcome to the Village en 
Explore the North. We verwachten dat de compenserende maatregelen van het 
Rijk voldoende zullen zijn om de genoemde organisaties overeind te houden. 

Er is € 30 mln. bestemd voor instellingen die behoren tot de “cruciale, vitale 
regionale infrastructuur.” De verwachting is dat 10 tot 12 instellingen per 
categorie met een eenmalige bijdrage van het Rijk ondersteund gaan worden. 
De gemeenten en provincies moeten hiervoor een voorstel doen en de helft van 
de door de instellingen geleden schade voor hun rekening nemen. Voor 
Leeuwarden is een co-financieringsopgave in de maak van ruim € 400.000,-. 

Bovenstaande informatie is door wethouder Feitsma recentelijk gedeeld met de 
woordvoerders cultuur binnen uw raad. 

Evenementen
Eén van de onderdelen van de Coronamaatregelen is dat er tot 1 september 
geen evenementen mogen plaatsvinden. Dit heeft tot gevolg dat er in 
Leeuwarden 156 evenementen zijn afgelast. Evenementen zoals de 
Adventurerun, wijk- en dorpsfeesten, CityProms, Welcome to the Village, Into 
the Grave en Psy-Fi vinden niet plaats. Zelfs evenementen die gepland staan na 
1 september, worden geannuleerd door organisatoren omdat de financiële 
risico’s te groot worden. Wij hebben besloten om leges die betaald zijn voor 
aanvragen van evenementenvergunningen, die niet doorgaan vanwege de 
Coronacrisis, terug te betalen. 

Er zijn ondernemers en particulieren die, ondanks de Coronacrisis, toch iets 
willen organiseren. Deze initiatieven worden wekelijks ambtelijk besproken en 
beoordeeld in het zogeheten initiatievenoverleg. 
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Sport
Vanaf 11 mei mogen 2020 mogen de sportverenigingen hun trainingen buiten 
hervatten voor alle leeftijdsgroepen onder  de voorwaarden die het RIVM  stelt 
en de protocollen van het NOC/NSF en de sportbonden. Sanitaire faciliteiten, 
kleedkamers en kantines bij sportclubs blijven nog wel gesloten. De nieuwe 
maatregelen gelden ook voor scouting, cultuur en jeugdverenigngen. . 
Sportverenigingen,  sportorganisaties en culturele organisaties die geen 
buitensportlocatie hebben, kunnen een verzoek indienen bij de bv SPORT om 
gebruik te mogen maken van een buitensportlocatie in de gemeente 
Leeuwarden.   Alle sportverenigingen worden door de bv SPORT geïnformeerd 
over de voorwaarden waaronder de buitenaccommodaties mogen worden 
gebruikt en welke maatregelen de verenigingen moeten treffen.  
Er mag vanaf nu ook in de openbare ruimte gesport worden. We vragen aan alle 
organisaties om dit wel te melden bij bv SPORT en ook moeten alle aanbieders 
voldoen aan de richtlijnen van het RIVM, 

Zorg
Minister De Jonge van VWS heeft op 21 april besloten dat, in verband met de 
Coronacrisis, landelijk de eigen bijdrage voor de WMO in ieder geval in de 
maanden april en mei collectief niet zullen worden geïnd. Dit geldt voor alle 
Wmo-cliënten, uitgezonderd de cliënten met de voorzieningen beschermd 
wonen intramuraal en opvang. Voor Leeuwarden gaat het om een geraamd 
bedrag van € 65.000 per maand aan gederfde inkomsten. De VNG is met het 
ministerie van VWS in gesprek over compensatie van de gederfde inkomsten 
voor de gemeenten.  Minister de Jonge beslist op een later tijdstip of de inning 
van de eigen bijdrage Wmo per juni weer kan worden gestart.

Onderwijs
Het kabinet heeft besloten om het basisonderwijs en de kinderopvang 
stapsgewijs op te starten. Basisscholen en de kinderopvang zijn vanaf 11 mei 
2020 weer open op een aangepaste manier. Leerlingen krijgen ongeveer de helft 
van hun lestijd weer les op school, in kleinere groepen. De andere helft van de 
tijd krijgen zij thuiswerk. De dagopvang voor 0-4 jarigen en de 
peuteropvang/speelleergroepen gaan volledig open. Dat geldt ook voor de 
gastouderopvang voor 0-12 jarigen en het speciaal onderwijs. De buitenschoolse 
opvang (BSO) volgt hetzelfde regime als de basisscholen. Zij zijn alleen voor en 
na schooltijden open. Op dagen dat kinderen naar school gaan, is de BSO voor 
hen beschikbaar. Op andere dagen niet.  

Voor kinderen met ouders in cruciale beroepen blijft noodopvang mogelijk na 11 
mei 2020. Gemeenten blijven verantwoordelijk voor het organiseren van deze 
noodopvang al komt de afstemming voor uitvoering meer bij kinderopvang en 
het onderwijs te liggen. Noodopvang betreft opvang van kinderen waarvan 
tenminste één van de ouders/verzorgers een cruciaal beroep heeft en waarvan 
ouders niet zelf in opvang kunnen voorzien. Voor schoolgaande kinderen is de 
school hiervoor het eerste aanspreekpunt. Voor kinderen van 0-4 jaar is dit de 
kinderopvangorganisatie. Aangezien er op de scholen vanaf 11 mei 2020 ook 
weer regulier onderwijs wordt geboden, is het een uitdaging om de personele 
inzet te organiseren voor eventuele noodopvang. Daardoor kan het zo zijn dat er 
op de desbetreffende locatie geen noodopvang mogelijk is.  Kinderen worden in 
dat geval opgevangen op één van de nog aan te wijzen noodopvanglocaties in de 
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stad of het buitengebied. Op die plek zal ook naschoolse opvang worden 
aangeboden. Voor kinderen van 0-4 jaar geldt dat zij zoveel mogelijk op hun 
eigen locatie worden opgevangen. Indien er onvoldoende plek is op die locatie, 
wordt in afstemming met de ouder naar een alternatieve locatie gezocht. De 24-
uurs noodopvang verhuist per 8 mei 2020 naar de Willem Sprengerstraat 43. De 
24-uursopvang aan het Schooldijkje vervalt daarmee. Deze locatie is per 11 mei 
weer als regulier kinderdagverblijf open. 

De regering heeft besloten dat vanaf 6 mei ook medewerkers van scholen, 
kinderopvang en BSO kunnen worden getest op Covid-19 indien zij 
ziekteverschijnselen hebben die passen bij een dergelijke besmetting. Het gaat 
om medewerkers die daadwerkelijk contact hebben met de kinderen. GGD 
Fryslân voert de test uit. Hiervoor is in Leeuwarden een testfaciliteit. De 
bedrijfsarts van de schoolorganisatie is verantwoordelijk en besluit of een 
medewerker getest wordt. De bedrijfsarts vraagt de test aan bij GGD Fryslân. 
De rolverdeling tussen GGD en bedrijfsartsen is landelijk beleid. De bedrijfsarts 
heeft zicht op de aard van het werk en de inzet van de medewerker. Hij/ zij 
kan een gericht advies geven aan de medewerker en de school.

Toezicht en handhaving
Voor ons gemeentelijk WABO toezicht geldt dat niet al het geplande reguliere 
toezicht uitgevoerd kan worden vanwege de Coronamaatregelen. Bekeken wordt 
hoe het toezicht anders en slimmer uitgevoerd kan worden. Zo wordt digitaal 
toezicht nu breder en sneller uitgerold. Ook voeren we thans gevelcontroles uit. 
Reguliere controles die wel kunnen doorgaan zoals energiebesparingsprojecten, 
controles brandveiligheid bij bijvoorbeeld scholen en bouwcontroles, vinden wel 
doorgang. 

De Coronamaatregelen hebben tot gevolg dat minder controles en toezicht er 
toe kunnen leiden dat bedrijven het minder nauw nemen met het naleven van 
de voorschriften of dat voorschriften überhaupt niet kunnen worden nageleefd 
omdat bedrijven soms ook afhankelijk zijn van andere bedrijven. Hier wordt 
rekening mee gehouden. 

Vergunningverlening
Voor vergunningverlening geldt dat de reguliere vergunningverlening zoveel 
mogelijk door gaat. Welstand wordt hierbij digitaal afgehandeld.

Terrassen
Ondernemers in de horeca zijn druk op zoek naar mogelijkheden om binnen de 
1,5 meter samenleving toch weer actief te kunnen worden. De voorwaarde dat 
voldaan moet worden aan het handhaven van de 1,5 meter afstand heeft tot 
gevolg dat de ruimte in de horecazaken en de terrassen niet ten volle benut kan 
worden. Wij werken graag mee aan plannen van ondernemers die hun 
terrasruimte graag tijdelijk willen verruimen op het moment dat dit landelijk 
mogelijk is gemaakt, naar verwachting rond  1 juni. Voor de toekomstige 
werkwijze geldt in de basis dat ze voor ondernemers zo min mogelijk belastend 
moet zijn en dat we oog hebben voor veiligheid, de leefbaarheid en 
toegankelijkheid. Daarbij wordt ook de verbinding gelegd met de wens tot een 
(gedeeltelijk) autoluwe binnenstad van Leeuwarden. Voor de toekomstige 
werkwijze geldt in de basis dat ze voor ondernemers zo min mogelijk belastend 
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moet zijn en dat we oog hebben voor veiligheid, de leefbaarheid en 
toegankelijkheid. 

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Leeuwarden,

burgemeester, secretaris,


